
Besvarelse af spørgsmål nr. 102 (L 74), som Folketing-
ets Sundhedsudvalg har stillet til indenrigs- og sund-
hedsministeren den 18. april 2005

Spørgsmål 102:
"Hvornår forventer ministeren at være klar med et takstsystem på det psy-
kiatriske område?"

Svar:
Idet jeg går ud fra, at spørgsmålet vedrører indførelse af DRG-takster for 
psykiatriområdet, kan jeg oplyse, at Sundhedsstyrelsen arbejder på at etab-
lere et DRG-system inden for psykiatrien – et arbejde, som amterne er ind-
draget i. 

Sundhedsstyrelsen arbejder aktuelt ud fra en målsætning om, at der kan 
være udviklet DRG-takster for psykiatriområdet inden 1. januar 2007. Når 
DRG-taksterne er færdigudviklet, vil jeg naturligvis grundigt vurdere mulig-
hederne for, at de kan indgå i den kommunale medfinansiering, inden 
DRG-systemet tages i brug på dette område.

Indtil DRG-afregningen for psykiatrisk behandling er fuldt ud på plads, vil 
den kommunale medfinansiering blive baseret på de gældende sengedags-
takster og ambulante takster.
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